
PROTOKÓŁ NR 1/14  
Z POSIEDZENIA KOMISJI DS. OCHRONY ZDROWIA, RODZINY I SPRAW SPOŁECZNYCH, 

KTÓRE ODBYŁO SIĘ W DNIU 10 GRUDNIA 2014 ROKU 
 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Adam Chmiel powitał przybyłych na posiedzenie Komisji radnych  
i gości. Poinformował, Ŝe zgodnie z § 44 ust. 6 Statutu Powiatu Tarnogórskiego pierwsze obrady 
komisji przeprowadza Przewodniczący Rady Powiatu. Następnie na podstawie listy obecności 
(załącznik nr 1) stwierdził prawomocność obrad i zapoznał obecnych z porządkiem obrad:  
 
1. opiniowanie projektów uchwał na najbliŜszą sesję Rady Powiatu: 

a) w sprawie zmiany uchwały nr LIV/502/2014 Rady Powiatu w Tarnowskich Górach z 1 kwietnia 
2014 roku w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z późn. zm. (druk nr 102/2014), 

b) w sprawie planu pracy Rady Powiatu Tarnogórskiego na 2015 rok (druk nr 103/2014), 
c) w sprawie zmiany Statutu Powiatu Tarnogórskiego (druk nr 104/2014), 
d) w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Tarnogórskiego (druk nr 108/2014). 

2. opiniowanie projektu budŜetu Powiatu Tarnogórskiego na 2015 rok, 
3. opiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Tarnogórskiego na lata 2015-

2021, 
4. ustalenie planu pracy Komisji na 2015 rok oraz wnioski do planu pracy Rady Powiatu  

na 2015 rok 
5. sprawy bieŜące. 
 
Porządek obrad został przyjęty w głosowaniu – 4 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący 
się”. 
 
Ad. 1 a) 
Pani Małgorzata Balczarek Borecka Kierownik Biura ds. Osób Niepełnosprawnych przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIV/502/2014 Rady Powiatu w Tarnowskich Górach  
z 1 kwietnia 2014 roku w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z późn. zm.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały w głosowaniu – 4 głosy „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 
 
Ad. 1 b) 
Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu 
Tarnogórskiego na 2015 rok. Dodał, Ŝe plan pracy Rady obejmuje punkty stałe wynikające  
z przepisów. Następnie poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały w głosowaniu – 5 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Ad. 1 c) 
Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu 
Tarnogórskiego. 
 
Radny Jan Gryc powiedział, Ŝe nie widzi potrzeby aby radny odczytywał treść pisemnej interpelacji   
na sesji. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu wyjaśnił, Ŝe zapis daje moŜliwość, z której radny moŜe ale nie musi 
skorzystać. Rada zdecyduje czy zapis ten pozostawić czy wykreślić.   
 
Radny Gustaw Jochlik odnosząc się do zapisu dotyczącego składu osobowego Zarządu Powiatu 
zaproponował aby zapis brzmiał: „Zarząd Powiatu składa się z pięciu osób, tj. Starosty, Wicestarosty 
oraz trzech członków Zarządu Powiatu”. 
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Przewodniczący Rady Powiatu wyjaśnił, Ŝe zgodnie z załoŜeniami do programu naprawczego 
wynagrodzenie członków Zarządu nie moŜe ulec podwyŜszeniu. Nieetatowy członek zarządu powiatu 
otrzymuje dietę, która nie stanowi wynagrodzenia. Dwóch członków nieetatowych pomoŜe w realizacji 
zadań Zarządu ale nie spowoduje zwiększenia kosztów związanych z wynagrodzeniami.  
 
Radny Jan Gryc stwierdził, Ŝe działania opozycji w poprzedniej kadencji w tym zakresie były 
„złośliwością”. Teraz jest szansa aby „wrócić do normalności”. UwaŜa, Ŝe dwóch nieetatowych 
członków zarządu to dobre rozwiązanie.  
 
Radny Gustaw Jochlik stwierdził, Ŝe trzyosobowy skład Zarządu jest niewystarczający i moŜe 
doprowadzić do paraliŜu jego prac. Rada Powiatu poprzedniej kadencji, która przyjęła taki zapis 
popełniła „powaŜny błąd”. 
 
Radna Krystyna Trzęsiok opowiedziała się za moŜliwością otrzymywania materiałów w wersji 
papierowej. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały w głosowaniu – 5 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Ad. 1 d) 
Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 
Starosty Tarnogórskiego. Dodał, Ŝe wynagrodzenie Starosty zostało utrzymane na poziomie 
wynagrodzenia byłego Starosty. Dodał, Ŝe mając na uwadze ogrom problemów i zadań, które stoją 
przed Starostą jest przeciwny obniŜeniu jego wynagrodzenia. Następnie poddał ww. projekt uchwały 
pod głosowanie. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały w głosowaniu – 4 głosy „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił uchwałę IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach: 
- Nr 4100/IV/274/2014 w  sprawie opinii o przedłoŜonym przez Zarząd Powiatu w Tarnowskich 

Górach projekcie uchwały budŜetowej na 2015 rok wraz z uzasadnieniem i materiałami 
informacyjnymi, 

- Nr 4100/IV/275/2014 w sprawie opinii o przedłoŜonym przez Zarząd Powiatu w Tarnowskich Górach 
projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015 – 2021. 

Następnie zwrócił się do Członka Zarządu Powiatu Andrzeja Elwarta z pytaniem jaki jest dalszy plan 
działania w związku z negatywną opinią RIO. 
 
Członek Zarządu Powiatu Andrzej Elwart poinformował o spotkaniu Zarządu Powiatu z Prezesem 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach, który stwierdził, Ŝe błędem Powiatu było to, Ŝe nie 
skorzystał z konsolidacji zadłuŜenia. Następnie Członek Zarządu przypomniał, Ŝe w poprzedniej 
kadencji opozycja pomimo kilku prób ze strony Zarządu, nie dopuściła do zaciągnięcia kredytu 
konsolidacyjnego. Kolegium RIO zastanawia się nad dalszymi działaniami. Wszystko zmierza  
w kierunku programu naprawczego. Stwierdził, Ŝe: „nie będzie to rozwój Powiatu ale zwykłe 
zarządzanie w celu przetrwania”. Następnie poprosił, aby Naczelnik Wydziału BudŜetu przedstawił  
w skrócie z czego będzie się składał program naprawczy. 
 
Pan Mariusz Dzwonkowski Naczelnik Wydziału BudŜetu powiedział, Ŝe program naprawczy będzie się 
prawdopodobnie składał z konsolidacji zadłuŜenia i emisji obligacji. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu odnosząc się do projektu budŜetu na 2015 rok powiedział, Ŝe środki  
przeznaczone na diety radnych zostały zarezerwowane w niezbędnej wysokości i zasygnalizował,  
Ŝe rozwaŜa róŜne rozwiązania, które mogłyby przynieść pewne oszczędności, w tym proporcjonalne 
obniŜenie diety radnego takŜe w przypadku usprawiedliwionej nieobecności. Określone oszczędności  
da równieŜ wprowadzenie takich rozwiązań jak przesyłanie radnym materiałów drogą elektroniczną.  
Stwierdził, Ŝe Powiat jest w takiej sytuacji, Ŝe nie wystarczy tylko mówić o oszczędzaniu lecz naleŜy 
wdroŜyć konkretne działania.  
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Radny Gustaw Jochlik stwierdził, Ŝe wymaga to wszystko „szerokiego okrągłego stołu” i naleŜy 
przestać dyskutować nad tym co się stało i dlaczego tak się stało. NaleŜy szukać drogi wyjścia  
i zastanowić się jakie decyzje podjąć i jak je rozłoŜyć w czasie.  
 
Radny Jan Gryc przypomniał, Ŝe kredyty zaciągnięte w poprzednich kadencjach pozwoliły  
na realizację wielu zadań i wszyscy wiedzieli, Ŝe trzeba będzie kredyty spłacać. Nie wycofuje się  
z tego, poniewaŜ trzeba było przeprowadzić inwestycje związane z budową dróg i chodników. Jednak 
w trakcie IV kadencji część radnych postanowiła dokonać przewrotu i głosować przeciwko temu  
co proponuje Zarząd. Stwierdził, Ŝe Powiat byłby duŜo dalej gdyby zaciągnięto kredyt konsolidacyjny.  
 
Radna Krystyna Trzęsiok powiedziała, Ŝe równieŜ uwaŜa, Ŝe wszyscy radni powinni usiąść  
do  „okrągłego stołu”. Zwróciła uwagę, Ŝe mieszkańcy mają bardzo duŜe oczekiwania w stosunku do 
radnych. Po czym poruszyła kwestię zniszczonych dróg i braku chodników na terenie gminy 
Zbrosławice. 
 
Następnie wywiązała się dyskusja na temat stanu dróg powiatowych oraz sytuacji finansowej Powiatu. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu zapytał czy projekt budŜetu na 2015 roku będzie bardzo zmieniony  
w stosunku do budŜetu powiązanego z programem naprawczym. 
 
Pan Mariusz Dzwonkowski Naczelnik Wydziału BudŜetu odpowiedział, Ŝe jeŜeli zostanie przyjęta 
wersja z konsolidacją, to zmniejszeniu ulegną rozchody. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, Ŝe jeŜeli Komisja zamierza zgłosić jakiś wniosek  
do projektu budŜetu to przypomina, Ŝe zgodnie z procedurą uchwalania budŜetu przez wniosek 
Komisji z propozycją zmian do projektu uchwały budŜetowej rozumie się zbilansowaną propozycję 
zmiany wyraŜoną liczbowo. Ponadto zwrócił uwagę, Ŝe ze względu na negatywną opinię RIO naleŜy 
liczyć się z tym, Ŝe budŜet i tak nie pozostanie w kształcie, w którym jest dzisiaj opiniowany.  
 
Komisja nie zgłosiła wniosków do projektu budŜetu Powiatu Tarnogórskiego na 2015 rok. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie budŜetu Powiatu 
Tarnogórskiego na 2015 rok (druk nr 97/2014). 
 
Obecnych na sali 3 członków Komisji. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały w głosowaniu – 3 głosy „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Ad. 3 
Pan Mariusz Dzwonkowski Naczelnik Wydziału BudŜetu przedstawił projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia WPF Powiatu Tarnogórskiego na lata 2015 – 2021 (druk nr 98/2014). 
 
Wywiązała się dyskusja na temat konsolidacji zadłuŜenia. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały w głosowaniu – 5 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.     
 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Powiatu poprosił aby Komisja uwzględniła w swoim planie pracy na 2015 rok 
kwartalną informację na temat działalności i sytuacji finansowej Wielospecjalistycznego Szpitala 
Powiatowego S.A. w Tarnowskich Górach oraz zgłosiła wniosek o uwzględnienie raz w roku w planie 
pracy Rady Powiatu na 2015 rok ww. informacji. 
 
Komisja po dyskusji, w głosowaniu – 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 
przyjęła plan pracy na 2015 rok o treści stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
Ponadto, w głosowaniu 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” - przyjęła 
wniosek o treści: „Komisja ds. Ochrony Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych wnioskuje  
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do Przewodniczącego Rady Powiatu Tarnogórskiego o ujęcie w planie pracy Rady Powiatu 
Tarnogórskiego na 2015 rok, w miesiącu czerwcu, punktu: 
„Informacja dotycząca działalności Wielospecjalistycznego Szpitala Powiatowego S.A. w Tarnowskich 
Górach za 2014 rok oraz I kwartał 2015 roku, w tym informacja o sytuacji finansowej Spółki”. 
 
Ad. 5 
Komisja ustaliła stały termin posiedzeń – środa w tygodniu poprzedzającym sesję, godzina 14.30. 
 
 
Porządek posiedzenia Komisji został wyczerpany. Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 
 
 
 
 

Przewodniczący Komisji ds. Ochrony Zdrowia,  
Rodziny i Spraw Społecznych 

 
 

(-) Jerzy Słodczyk 


